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Viikki-Seuran  
20 v-juhla

lauantaina 10.8. 
Latokartanon torilla ja Nutalla

Tarkemmat tiedot ohjelmasta julkaistaan 
seuraavassa lehdessä ja seuran kotisivuilla.

Kuva: Heikki Poroila.

Taikuri  
Aaro Sorva 
esiintyi myös 
2009 Meidän 
Viikkimme 
-juhlassa.

Puistojumppa
8.5.–19.6.
keskiviikkoisin klo 18.00–18.50

Helsingin kaupunki järjestää maksutonta 
puistojumppaa Latokartanon liikuntapuistossa 
(Agronominkatu 26). Jumppaan ei tarvitse 
ilmoittautua ennakkoon, mukaan säähän sopivat 
liikuntavaatteet sekä jumppa-alusta.

Kirjaston 
kesäpaja
4.–7.6. klo 13–15.

9–12-vuotiaille tarkoitetussa ilmaisessa kesäpajassa 
askarrellaan, tarinoidaan, pelataan ja tehdään 
kaikenlaista kesäkivaa. Ilmoittautumiset Viikin 
kirjastoon p. 09 310 85071.

J
uhlavuoden juoksutapahtuma päätettiin jättää 
toteuttamatta, vaikka juoksullakin on Viikissä 
perinteitä Viikin vitosella. Pelättiin, ettei suureen 
tapahtumaan saataisi mukaan tarpeeksi juoksi-
joita eikä vapaaehtoisia järjestelijöitä. Johtokunta 

ei hylännyt ajatusta kokonaan, vaan juoksutapahtuman 
järjestämistä voidaan harkita vaikkapa ensi vuonna, jos 
löydetään yhteistyökumppaneiksi alueen urheiluseuroja.

Juhlissa seuran toiminnassa pitkään mukana olleet ker-
tovat historiaa – sattumuksia ja tapahtumia seuran toi-
mintavuosilta. Juhlamaljat, taikuri, voimistelijatytöt ja 
musiikki luovat tunnelmaa, mahdollisesti päästään tans-
simaankin kuten kunnon iltamissa ainakin. Tarkempi 
ohjelma julkaistaan elokuun alussa ilmestyvässä Viikissä 
tapahtuu -lehdessä.

Usein niin hiljaisen Latokartanon torin toivotaan 
heräävän eloon juhlien ajaksi.

Viikki-Seura valmistautuu 20-vuotisjuhliin, jotka pidetään elokuussa 
Latokartanon torilla ja nutalla. Johtokunta on miettinyt ohjelmaa –  
sekä viihdyttävää että seuran toimintaa esille tuovaa.

Viikki-Seuran juhlaa

TeksTi  Virve Obolgogiani
kuvaT  Heikki Poroila

Kuva: Virve Obolgogiani.

Viikki-Seuran johtokunta pohtimassa juhlajärjestelyjä.

Iloiset suvilaulajaiset
Perjantaina 24.5.
klo 9.15. ja klo 10.15.

TV:sta tuttu Siina Hirvonen ja duo Taikaradio 
laulattaa ja leikittää lapsia, perheitä ja päivähoidon 
väkeä Viikkarin pihalla. Sateen sattuessa Viikin 
kirkossa. Vapaa pääsy.

Torimessu 
Suvivirren sunnuntaina 26.5.
Latokartanon torilla klo 10
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v. 2008.
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(Viikin-Latokartanon alueen 
sitoutumaton, kaikille avoin 
tiedotuslehti. Ilmestyy kolmesti 
vuodessa tammi-, touko- 
ja elokuussa. Lehti jaetaan 
kaikkiin talouksiin, jotka eivät 
ole kieltäneet ilmaisjakelua. 
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Vapaaehtoisin voimin
Yhteisöllisyys on asia, joka kiinnostaa kaupunkilaisia. Kaupungin tarjoamaan 
mahdollisuuteen osallistua budjetointiin tekemällä OmaStadi-suunnitelmia, 
oli yhdeksi teemaksi valittu yhteisöllisyys. Koillis-Helsingissä tehdyistä 151 
suunnitelmasta 40:ssä se oli teemana.

Yhteisöllisyys toteutuu usein hienosti erilaisissa toimintapiireissä, 
yhdistyksissä, seuroissa, joiden toimintaa pyörittävät vapaaehtoiset. Viikki-
Seura juhlii tänä vuonna 20-vuotistaivaltaan. Senkin toiminnan kulmakivi 
ovat aktiiviset vapaaehtoiset, jotka johtokunnassa suunnittelevat ja 
toteuttavat tapahtumia. Osa nykyisistä jäsenistä on ollut mukana alusta asti. 
On hienoa, että yhteiset asiat jaksavat kiinnostaa vuodesta toiseen. Ja yhtä 
mukavaa on, kun löytyy uusiakin aktiiveja, jotka tarttuvat yhteisiin tehtäviin 
innolla ja vastuullisesti.

Yhteisöllisyys näkyy myös sosiaalisessa mediassa. Viikin alueella on lukuisia 
Facebook-ryhmiä, joissa vaihdetaan tietoa alueen palveluista, etsitään 
kadonneita kotieläimiä tai avaimia, kerrotaan, kun niitä on löydetty. 
Sosiaalisen median ryhmätkin on useimmiten aloitettu vapaaehtoisin voimin.

Paras kiitos toiminnan järjestäjille on aina nähdä osallistujien ilo. Se 
korvaa nähdyn vaivan ja palkitsee. Viikki-Seuran elokuun juhliin 

Latokartanon torille saapuu toivottavasti runsaasti paikallisia 
asukkaita ja luomme hienon, koko kylää yhdistävän 

tapahtuman.

Lämmintä kesää lehden lukijoille – kohti yhteisiä juhlia!

 Virve Obolgogiani

Latokartanon urheilupuiston 
tekonurmi on ahkerassa 

käytössä.

R akastettu kumigorilla Viikin kirjaston luona tuhopoltettiin eikä Latokartanossa ole enää 
julkista taidetta. Tästä puutteesta syntyi OmaStadi-ehdotus uudesta ympäristötaide-
teoksesta alueellemme.

Taideteoksen sijoituspaikaksi sopisi Latokartanon tori, joka alueemme keskusaukiona kai-
paa piristystä ja profiilin kohotusta. Taide piristäisi asukkaiden arkea, parantaisi viihtyisyyttä 
ja vahvistaisi alueemme paikallisidentiteettiä. Se tekisi torista kävijöille merkityksellisen pai-
kan ja mahdollistaisi taide-elämyksen myös niille, jotka eivät käy taidenäyttelyissä. Tarkoitus 
on tuottaa iloa ja oivalluksia kaiken ikäisille, erityisesti myös lapsille ja nuorille.

Tarkempi suunnitelma taidehankkeesta syntyi keväällä OmaStadi-työpajassa Helsingin taide-
museo HAM:n asiantuntijan avustuksella. Ajatus on tilata paikkaan sopiva taideteos ammat-
titaiteilijalta. Ensin tarvitaan asiantuntijaselvitys, jossa selvitetään taideteoksen toteuttami-
seen liittyvät käytännön seikat esimerkiksi lupa-asioihin, ylläpitoon ja turvallisuuteen liit-
tyen. Yhteistyössä valitun taiteilijan kanssa järjestetään luovia työpajoja, joissa alueen asuk-
kaat pääsevät osallistumaan teoksen suunnitteluun.

HAM:n asiantuntijan kanssa pohdittiin, että teos voisi koostua useammasta eri elementistä, 
jotka sijoitetaan torille niin, etteivät ne häiritse sen käyttöä. Alueemme ekologisiin arvoi-
hin sopisi, että teoksessa hyödynnettäisiin kierrätysmateriaaleja. Torille olisi myös mukavaa 
saada jotakin vihreää – puita tai muuta kasvillisuutta – viihtyisyyden lisäämiseksi.

NyT odotellaan kaupungin asiantuntijoiden laatimaa budjettia OmaStadi-suunnitelmille sekä 
lisätietoa syksyllä järjestettävästä äänestyksestä. OmaStadi on hieno mahdollisuus helsinki-
läisille vaikuttaa oman alueen viihtyisyyteen ja elinvoimaisuuteen.

Saadaanko Viikkiin  
Gorillan perillinen?

TeksTi  Virve Obolgogiani

koillis-HelsiNgiN OmaStadiin kuuluvat 
Latokartano, Pukinmäki, Malmi, Suutarila, 
Puistola ja Jakomäki. Tällä alueella jatkossa 
on 39 suunnitelmaa, joista suurin osa liittyy 
teemoihin yhteisöllisyys ja viihtyvyys. Rahaa 
on käytettävissä 559 680 euroa.

Viikin ja Latokartanon alueelle Goril-
lan perillisen lisäksi kohdistuvat nuorten 
harrastuksiin ja uusin penkkeihin tähtää-
vät suunnitelmat. Yhdessä suunnitelmassa 
ehdotetaan koillisen alueen kirjastoihin tai 
muihin kaupungin toimipisteisiin hankitta-
vaksi kuormapyöriä asukkaiden käyttöön. 
Viikin kirjasto voisi siis olla myös yhtenä 
kohteena, mistä jatkossa voisi lainata kuor-
mapyörän tavaroiden kuljetukseen.

KOKO Kylä hArrASTAA

Suunnitelman tekijät haluavat tarjota alu-
een kouluikäisille lapsille mielekästä teke-
mistä, ilmaisia harrastuksia hyödyntä-
mällä alueen monipuolisia harrastustiloja 
sekä niissä olevia välineitä. Tavoitteena on 
toteuttaa harrastuksia lasten ja nuorten 
toiveiden pohjalta ja saada vanhempia lap-
sia myös ohjaamaan nuorempia. 

Näin luodaan alueen lasten ja nuorten 
välille harrastamisen avulla positiivinen ja 
kannustava yhteishenki, mikä ennaltaeh-
käisee kiusaamista ja levottomuutta sekä 

luo lapsille uskoa omiin kykyihinsä ja mah-
dollisuuksiinsa.

Kohderyhmänä ovat Viikin ja Latokar-
tanon kouluikäiset lapset ja nuoret, erityi-
sesti ne, joilla ei vielä ole harrastuksia. Jos 
suunnitelma saa rahoitusta, palkataan lap-
sia aktivoiva harrastuskoordinaattori, Viikin 
innostaja kahdeksi vuodeksi.

UUSiA PEnKKEjä

Viikin ja Latokartanon ulkoilureitit yhty-
vät Hallainvuorta kiertävään ulkoilureit-
tiin. Alueella ei ole puistonpenkkejä, vaikka 
ulkoilureittiä ympäröivät upeat maisemat 
metsässä, pellonreunassa ja viherkentillä. 

Suunnitelman tekijät korostavat, että 
penkit ovat tärkeitä eri-ikäisille asukkaille, 
ulkoilijoille ja ohikulkijoille, kuten per-
heille, vanhuksille, lenkkeilijöille ja pyöräi-
lijöille. Penkeillä voi levähtää ja ihailla mai-
semia tai järjestää piknikin.

Jos suunnitelma saa rahoitusta, Viikino-
janpuiston ja Hallainvuoren ympäristöön 
hankitaan 10 penkkiä roskalaatikoineen 
sekä kaksi ruokailuryhmää, joissa on pen-
kit ja pöydät.

syksyllä järjestetään äänestys, johon voi-
vat osallistua kaikki yli 12-vuotiaat helsin-
kiläiset. 

Kaupunki toteuttaa eniten ääniä kerää-
vät hankkeet.

OmaStadi-suunnitelmia Viikissä
Osallistavalla budjetoinnilla kerättiin ideoita alueiden 
kehittämiseksi. Suunnitelmien muokkaamisaika päättyi 
8.4.2019, minkä jälkeen Helsingin kaupungin asiantuntijat 
arvioivat suunnitelmille kustannukset.

Siivoustalkoot
Viikki-Seura järjesti perinteiset siivoustalkoot sunnuntaina 
5.5. Välineet saatiin Helsingin kaupungilta pienen 
jännityksen jälkeen, kun samana päivänä olivat omat 
talkoonsa päättäneet järjestää myös Pihlajiston ala-aste 
ja Karviaistien koulu. Siksi myös talkoista tiedottaminen 
jäi viime hetkeen. Seura järjesti roskapihdit ja -pussit sekä 
mehutarjoilun Asukastaloihin Mottiin ja Kiilaan.

Motin ympäristöä siivosi parikymmentä talkoolaista.  
Kiilaan väkeä tuli vähemmän. Kiitokset kaikille 
osallistujille! – VO

Viikki  –  Vik
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Tarjoatteko palveluita Viikissä?
Tavoita noin 37 000 lukijaa!

Tämä voisi olla teidän yrityksenne ilmoitus.

Kysy lisää:  Virve Obolgogiani, vo@mimino.fi

meridiancare.fi 
044 272 8105

Kesätarjous!
Perusjalkojenhoito
55 € / 75 min.
Helsingissä

Ekoviikkiläiset toivoisivat 
Viikistä ekompaa

TeksTi  Anna Salomaa
kuva  Alexandra Jurgilevich

Eko-Viikin kestävyyttä tutkineen hankkeen tuloksia

Lahjakortti päiväkodille
KEMUT-hankkeessa on hyödynnetty osallistuneiden 
taloyhtiöiden energian- ja vedenkulutustietoja, jotka 

on saatu käyttöön yhteistyössä Helen Oy:n kanssa. Kiitoksena 
osallistumisesta Helsingin Kaupunginkanslia lahjoitti taloyhtiöille 
puutarhamyymälän lahjakortit, jotka toivottiin käyttäväksi 
hedelmäpuuhun tai vastaavaan. Viikki-Seuralle annettiin yksi 
lahjakortti, jonka seuran johtokunta päätti antaa Eko-Viikin 
alueella toimivalle päiväkodille. – HR

Päiväkoti Auringonkukan lapset olivat innolla mukana 
istuttamassa lahjakortilla hankittuja herukka- ja 
karhunvatukkapensaita.

Kuva: Heikki Rinne.
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Eko-Viikin alueen rajaus tehty KEMUT-hankkeessa.

K äytännöllistä muutosta tut-
kittiin osallistuneiden talo-
yhtiöiden kulutustieto-
jen avulla. Poliittista muu-

tosta tutkittiin politiikka-analyysillä, 
jonka materiaalina olivat asiantunti-
jahaastattelut ja dokumentit. Henki-
lökohtaista muutosta tutkittiin asu-
kaskyselyllä ja teemahaastatteluilla. 

Tutkimus toteutettiin yhteis-
työssä Helsingin yliopiston Kaupun-
kiympäristöpolitiikan tutkimusryh-
män, Metropolia Ammattikorkea-
koulun, Helsingin kaupungin kans-
lian, HELEN Oy:n ja Viikki-Seuran 
kanssa 2017–2018. Hanketta rahoitti 
Kaupunkitutkimus ja metropolipoli-
tiikka -tutkimus ja yhteistyöohjelma. 
Hanketta johti Sirkku Juhola Hel-
singin yliopistosta ja Metropolian 
osuudesta vastasi Kaj Lindedahl.

EKO-ViiKKi Oli 
rAKEnnUSAiKAnAAn 
KESTäVyydEn EdElläKäVijä.

Eko-Viikissä saavutettiin 2000-luvun 
alussa lämmitysenergian osalta 
matalampi kulutustaso kuin muissa 
samalla aikakaudella rakennetuissa 
taloyhtiöissä, samoin vedenkulu-
tus oli keskimääräistä alhaisem-
malla tasolla. Sähkönkulutus oli alu-
een valmistuttua tavanomaisella 

tasolla. Verratessa vuosien 2002 
ja 2003 lämpö- ja sähköenergian 
kulutuslukuja vuosiin 2015 ja 2016 
suurta eroa ei havaittu, ei myös-
kään vedenkulutuksessa 2003–2016. 
Kokonaisenergian kulutus omistus-
asunnoissa näyttäisi olevan jon-
kin verran matalampi kuin ASO- tai 
vuokra-asunnoissa.

Poliittisten ohjauskeinojen tar-
kastelu osoitti Eko-Viikkiä varten 
kehitetyn ekologisen rakentami-
sen PIMWAG-kriteeristön ohjan-
neen lämmön- ja vedenkulutuksen 
vähentämistä onnistuneesti, mutta 
taloudellisiin ja tiedollisiin ohjaus-
keinoihin olisi tarvittu enemmän 
panostusta. Kestävyyskriteerit ton-
tinluovutusehtoina ja yhteistyö 
suunnitteluvaiheessa osoittautui-
vat toimiviksi rakentamisen ohjaa-
misessa.

EKOViiKKiläiSET 
TOiVOiSiVAT liSää 
yMPäriSTöySTäVälliSyyTTä

Kyselyyn ja haastatteluihin vastan-
neet asukkaat olisivat halukkaita 
kehittämään aluetta ympäristöys-
tävällisemmäksi, mutta pitivät eko-
viikkiläisiä ympäristökäyttäytymisel-
tään keskivertoasukkaina. Haasta-
teltujen ympäristökäyttäytyminen 
vaihtelee. 

Haastatellut asukkaat ovat kiin-
tyneitä asuinalueeseensa. Eko-Vii-

kin vetovoimatekijöitä ovat asuk-
kaille sopiva sijainti, kaupunkivil-
jely- ja ulkoilumahdollisuudet, luon-
nonläheisyys, yhteisöllisyys ja alueen 
väljyys. Haastattelujen ja kyselyn 
mukaan alueella voisi tulevaisuu-
dessa mielellään olla esimerkiksi 
lisää aurinkopaneeleita, maaläm-
pöä, sähköä varastoivia ratkaisuja, 
sähköautopistokkeita ja kotitalous-
jätteen kompostointia. Jotkut toi-
voisivat alueen olevan autoton.

OPPEjA TUlEVAiSUUTEEn

Eko-Viikki toimi tärkeänä pioneeri-
projektina kestävän rakentamisen ja 
maankäytönsuunnittelun ratkaisu-
jen kokeilemisessa. Asuinalue ei kui-
tenkaan enää riitä malliksi tulevai-
suuden kestäville kaupungeille. Kes-
tävyyttä voidaan edistää kaupun-
geissa hyödyntämällä toimivaksi 
todettuja ympäristöystävällisiä rat-
kaisuja kaikessa rakentamisessa, 
huomioimalla rakennuksen koko 
elinkaaren aikaiset päästöt, päivit-
tämällä vanhaa rakennuskantaa ja 
asettamalla vapaaehtoisiin ratkai-
suihin riittävät taloudelliset kannus-
teet. Kestävyyden toteuttamisen ei 
pidä olla yksittäisten asukkaiden tai 
toimijoiden mielenkiinnon varassa.

Miten kestävyysmuutos toteutuu kaupungissa (KEMUT) – Esimerkkinä Eko-Viikin asuinalue Helsingissä -hanke 
toteutettiin vuosina 2017–2018. Hankkeessa tutkittiin, miten muutosta kohti kestävämpää kaupunkia oltiin 
toteutettu Eko-Viikissä käytännöllisellä, poliittisella ja henkilökohtaisella tasolla. 

Raide-Jokerin rakentaminen alkaa 
kesäkuun alussa

Raide-Jokerin rakentaminen varmistui, kun myös 
Espoon valtuusto hyväksyi vapun aatonaattona sen 

uuden kustannusarvion 386 miljoonaa euroa. Raitiovaunut ja 
niiden varikko mukaan lukien kokonaisinvestointi on noin 550 
miljoonaa euroa. Se on merkittävä satsaus pääkaupunkiseudun 
ja samalla Viikin joukkoliikenneyhteyksien parantamiseen. 
Tavoitteena on, että raitiovaunut alkavat kulkea jokerilinjaa 
kesäkuussa 2024.

Raide-JokeRin 
Rakentaminen 

alkaa 3.6. 
mm. maaherrantiellä 

ja 17.6. Viikinkaarella ja 
Viikintien 

liikenneympyrässä.

Viikintien varressa aloitettiin 
puiden kaato jokerilinjalta jo maaliskuussa, 
koska sitä ei voida tehdä lintujen pesimäkaudella. 
Projektijohtaja Juha Saarikoski kertoi, että Helsingin 
kaupungin ja yliopiston neuvottelut häiriösuojauksista ja 
niiden kustannusjaosta yliopistoalueella ovat vielä kesken, 
mutta Raide-Jokeri rakennetaan suunnitelmien mukaan 
Viikinkaaren kautta. – HR
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TeksTi ja kuva  Virve Obolgogiani

yleeNsä keksinnöt syntyvät tutki-
mushankkeen tuloksena. Kirsi Mik-
konen kertoo, että viimeksi on 
jätetty aktiiviseen pakkausmateri-
aaliin liittyvä patenttihakemus. Sen 
ansiosta tuoreet hedelmät, marjat 
ja kasvikset pysyvät tuoreina pidem-
pään. Materiaali vapauttaa haih-
tuvaa yhdistettä, joka on turvalli-
nen elintarvikkeissa ja hidastaa kas-
visolun pehmenemistä ja homehtu-
mista. 

Tiimin tutkimukset liittyvät usein 
elintarvikkeiden rakenteeseen, sta-
bilointiaineisiin ja pakkausmateri-
aaleihin.

KEKSinTöjEn 
KAUPAlliSTAMinEn

Parhaat keksinnöt löytävät tiensä 
kauppojen hyllyille. Kaupallistami-
sessa tehdään vahvasti yhteistyötä 
Helsingin yliopiston omistaman Hel-
singin Innovation Services Ltd:n 
(HIS) kanssa, joka edistää paten-
tointia. 

Kirsi Mikkosen mukaan usein 
ennen patentoimista tarvitaan täy-
dentäviä tutkimuksia, joita voi 
rahoittaa mm. Helsinki Institute of 
Life Science Proof of Concept -apu-
rahalla tai Business Finlandin TUTLI-
rahoitusinstrumentilla (tutkimuk-
sesta liiketoimintaa). Kirsi Mikko-
nen johti myös Suomen Akatemian 
rahoittamaa kärkihanketta, jossa 
aiemman perustutkimuksen ideaa 
vietiin lähemmäksi kaupallistamista.

Viimeisen askeleen kohti kauppaa 
Kirsi Mikkosen mukaan voi ottaa 
niin, että keksinnöstä suoraan syn-
tyy spin off -yritys, jossa tutkija itse 
tai joku muu kehittäjä lähtee perus-
tamaan yritystä. Voidaan myös läh-
teä yhteistyöhön yrityksen kanssa 
tai lisensoida tuote yritykselle. Uusia 
keksintöjä esitellään verkostoitumis-
tapahtumissa, hän kertoo.

KOTiMAinEn VASTinE 
ArAbiKUMillE

Aktiivisen pakkausmateriaalin lisäksi 
Mikkosen tiimille ajankohtainen 
tutkimus on, kuinka puiden hemi-
selluloosia voidaan käyttää stabi-
lointiaineena elintarvikkeissa. Puun 
painosta on lähes 1/3 hemiselluloo-
saa, jota ei ole aiemmin hyödyn-
netty sellaisenaan. Hemiselluloosat 
ovat samankaltaisia kuin nykyisin 
käytettävät guarkumi ja arabikumi, 
joten ne tarjoaisivat näille tuontiai-
neille kotimaisen vastineen. 

Elintarvikkeiden stabilointi on tar-
peen mm. leivässä, jossa on ilma-
huokosia kiinteässä vaahdossa. Sta-

 Viikki-Seuran puheenjohtajalta

Viikki-Seura – 
20 vuotta kotiseututyötä
Viikki-Seura perustettiin 1999, jolloin Suomen ensim-
mäinen Eko-kylä oli juuri valmistumassa. Valveutuneet 
uuden alueen asukkaat totesivat, että kaupunginosayh-
distys olisi sopiva foorumi asukkaiden tutustumiseen toi-
siinsa ja myös valvomaan Viikin yhteisiä asioita kaupungin 
suuntaan. Viikissä tapahtuu -lehti perustettiin v. 2003 ja 
yhteishenkeä luotiin monissa tapahtumissa. Alueen eko-
logisuus ja arkkitehtuuri on puhuttanut ja herättänyt 
huomiota niin kotimaassa kuin ulkomaillakin. Alueella on 
vieraillut vuosikausia runsaasti arkkitehtejä ja myös muita 
turisteja tutustumassa kyläämme. Gardenia oli Viikin 
symboli, mutta rapistuu nyt autiona. Paanu rakenteinen 
kirkko on mielenkiintoinen nähtävyys edustavan kirjaston 
lisäksi.

Viikki-Seura on Helsingin kaupunginosayhdistysten liiton 
eli Helkan jäsen ja sitä kautta myös Suomen kotiseutu-
liiton jäsen. Harvemmin tulee esille, että olemme koti-
seutuyhdistys ja teemme siis kotiseututyötä. On varmaan 
henkilökohtaisia eroja siinä, tuntuuko asuinalue kotiseu-
dulta, vai onko se vain nukkumalähiö. Viikkiin oli mieles-
täni helppo kotiutua, kun on luonto lähellä ja arkkiteh-
tuuri monipuolista. Maaseudulla syntyneelle palsta viljely 
tuo oman nautintonsa, kun saa ihan oikeasti upottaa 
sormet multaan ja metsääkin löytyy läheltä.

Raide-Jokerin rakentaminen aiheuttaa lähitulevaisuu-
dessa Viikin maiseman ja liikenteen muutoksia. Ensim-
mäiset merkit ovat jo näkyvissä, kun puita on kaadettu 
Viikintien varresta. Muutosten seuraaminen ja niihin 
reagoiminen kuuluu yhdistyksemme tehtäviin. Toivo-
taan, että meitä kuunnellaan alueen asioissa. Odotamme 
innolla uusia kasvimaapalstoja Viikinojanpuistoon, ensi 
vuonna palstat pitäisi olla käytössä ja Viikistä muodostuu 
laaja kaupunkiviljelykeskus.

Tänä kesänä juhlistamme Viikki-Seuran 
20-vuotista toimintaa 10.8. Lato-
kartanon torilla ja nuorisotalolla.  
Tervetuloa mukaan juhlaan  
kaikki viikkiläiset!

Kaunista kesää kaikille!
Riitta Korhonen

Kaupunkipyörät  
saapuivat Viikkiin

P yöräily on kätevä tapa liikkua kaupungissakin. Erityisen käte-
väksi se muuttuu, kun voi pidemmät matkat ajaa bussilla tai 
metrolla ja sen jälkeen ottaa pyöräasemalta pyörän ja hypätä 

satulaan. Tänä kesänä se onnistuu myös Viikissä. Keltaisia kaupunki-
pyöriä on toukokuun laajennuksen jälkeen peräti 3450 Helsingin ja 
Espoon 345:lla pyöräasemalla.

Viikin asemat sijaitsevat Latokartanon torilla, Von Daehnin 
kadulla, Viikin normaalikoulun ja Viikin tiedepuiston vieressä sekä 
Viikinmäessä Hernepellontiellä. Kaupunkipyörät.hsl.fi -palvelusta voi 
tarkistaa pyörien saatavuuden asemilla. Kartasta näkee myös, missä 
on lähin asema, kun on palauttamassa pyörää. Viikkiin voi polkea 
vaikka Myllypuron metroasemalta.

Kaupunkipyörän käyttöoikeutta voi ostaa päiväksi, viikoksi tai koko 
pyöräilykaudeksi. Koko kauden maksu on 30 euroa. Sillä saa polkea 
31.10.2019 asti rajattomasti puolen tunnin matkoja. Kun yksittäinen 
pyörämatka kestää yli 30 minuuttia, veloitetaan yksi euro jokaisesta 
seuraavasta puolesta tunnista. Pyörää palauttaessaan kannattaa olla 
huolellinen ja tarkistaa, että pyörä menee telineeseen kunnolla ja 
oma aika päättyy. Enimmäiskäyttöaika on 5 tuntia. Sen ylityksestä 
veloitetaan 80 euron viivästysmaksu. – VO

Viikin keksinnöt
Viikissä tapahtuu -lehdessä 3/2018 kerrottiin Helsingin yliopiston Viikin kampuksen 
keksinnöistä. Yksi aktiivisista keksijöistä on Maatalous-metsätieteellisen tiedekunnan 
Elintarvike- ja ravitsemustieteiden osaston apulaisprofessori Kirsi Mikkonen. Hän 
vetää tiimiä, johon kuuluu 10–15 tutkijaa, opiskelijaa ja tutkimusavustajaa.

 
Kirsi Mikkonen 
helsingin 
yliopiston Viikin 
kampuksen 
laboratoriossa 
ja työpaikkansa 
edustalla.

biloinnin avulla leipä ei lässähdä. 
Sitä tarvitaan myös monenlaisiin 
nestemäisiin elintarvikkeisiin, kuten 
juomiin, kastikkeisiin, jogurtteihin, 
joissa on öljyä ja vettä sekoitettuna 
tai kiinteitä partikkeleita sekoitettu 
veteen. Fysikaalisen rakenteen voi 
säilyttää stabiloinnin avulla. Osa 
stabilointiaineista on kemiallisesti 
muokattuja. Hemiselluloosia ei tar-
vitse muokata ja niitä saadaan koti-
maisesta puusta.

OPiSKElijAT MUKAAn 
KEKSiMään

Kirsi Mikkosen opiskelijoita oli 
mukana kansainvälisenä yhteistyönä 
toteutetulla EIT Food -innovointiyh-
teisön rahoittamalla FOODIO-kurs-
silla. Hän oli pohtinut, että Helsin-
gin yliopistossa tarvittaisiin elintar-
vikkeiden tuotekehityskurssi. Sitä 
ideoitiin saksalaisten, espanjalaisten 
ja israelilaisten yliopistopartnerei-
den kanssa. 

Mukaan lähtivät myös oliiviöljyä 
ja appelsiinimehua tuottavat yrityk-
set Espanjasta ja Saksasta ja maito-
tuoteyhtiö Suomesta. Tehtäväksi tuli 
kehittää mahdollisimman ympäris-

töystävällisiä, terveellisiä ja hyvän-
makuisia maitotuotteita, joihin on 
lisätty kasvikuitua. 

FOODIO oli opiskelijoiden inno-
vaatiokilpailu ja tuotekehityskurssi. 
Sen lähtölaukaus oli Helsingissä 
6.–8.3.2018. Tiimit olivat monikan-
sallisia, jokaisessa kolmesta maasta 
opiskelijoita. Mentoreina käytettiin 
myös tutkijatohtoreita ja opetta-
jia. Opiskelijat kävivät Valion tiloissa 
tekemässä koeajoja, ja yrityksen 
tuotekehittäjät kertoivat, kuinka 
tuotekehitystä yritysmaailmassa teh-
dään. 

Kurssin finaali oli 12.–13.12.2018 
Madridissa. Siellä palkittiin kurssin 
voittajana tiimi Fispa Foods, joka oli 
kehittänyt vegaanisen suklaamous-
sen Voussen. Helsingin yliopistosta 
mukana olivat Sharon Abderhalden, 
Mohamad Azizkhani, Mamata Bhat-
tarai, Pia Silventoinen ja Laura Top-
pinen. 

Tiimi ei noudattanut tehtävänan-
toa aivan tarkasti vaan jätti maidon 
pois luodakseen vegaanisen tuot-
teen. Valio suhtautui kasvipohjai-
seen tuotteeseen ihan positiivisesti, 
Kirsi Mikkonen vahvistaa.

Kaupunkipyörä- 
asema latokartanon 
torilla.
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Viikissä asuva Rasoul Khorram ehdotti suomen 
kielen keskustelukerhon järjestämistä, jotta 

Viikissä asuvat ulkomaalaiset voisivat keskustellen 
parantaa omaa kielitaitoaan. Lehden viime numerossa 
etsimme sopivaa vetäjää. Kutsuun vastasi Eero Herajärvi, 
joka on opettanut suomea ulkomaalaisille. Hän lupasi 
pitää testimielessä viiden kerran jakson.

Ryhmä kokoontui Asukastalo Kaaressa. 
Keskustelijoita ryhmään etsittiin ensisijaisesti 

sosiaalisen median kautta. Eero Herajärvi kertoo, 
että keskustelutapahtumat ovat olleet miellyttäviä 
ja hyvä kokemus. Innostus ja tarve ei ilmeisesti 
sittenkään ollut suuri tai tieto ei tavoittanut kaikkia 
mahdollisia kiinnostuneita, sillä osallistujia oli vähän 
(kolme). Siksi ryhmä päätettiin testikauden jälkeen 
lopettaa toistaiseksi. Mutta voimme harkita ryhmää 
uudestaan, jos myöhemmin ilmenee tarvetta vastaavaan 
toimintaan.  – VO

Keskustelukerho
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Latokartanon alueella sijaitsee viisi asukastaloa, jotka ovat kaikkien alueen asukkaiden 
yhteisessä käytössä. Taloissa voi harrastaa monipuolisesti käsitöitä, liikuntaa ja taiteita, 
korjata ajoneuvoja tai järjestää juhlia ja tapahtumia. Asukastalojen toiminnasta vastaa 
Viikki-Latokartanon asukastaloyhdistys ry.

KAARI – Kohtaamispaikka ja juhlatila 
Tilanhoitajankaari 9

Asukastalo Kaaressa on juhlatila, jota voi varata  
viikonloppuisin erilaisiin tilaisuuksiin. Talossa on 
laadukkaat av-laitteet sekä astiasto, pöydät ja 
tuolit 50 hengelle. Arkisin talossa on tarjolla mm. 
musiikkileikkikouluja, joogaa ja kuvataiteiden 
opetusta.

KIILA – Kädentaitojen talo 
Kevättori 1

Kiilassa voi askarrella monimuotoisesti puutöitä, 
tekstiilitöitä, lasitöitä ja kaikkea mitä ei voi tehdä 
kotona tilan tai työkalujen puutteen vuoksi. 
Kiilassa järjestetään kudonta- ja puutyö- 
kursseja ja siellä toimii Taito Helsingin  
järjestämä lasten käsityökoulu.

Kaikki Latokartanon asuinkiinteistöt osallistuvat asukastalojen rahoitukseen ja ylläpitoon. 
Alueen asukkailta peritään vuokrissa ja vastikkeissa yhteiskerhotilamaksua asuin-
neliöiden mukaan. Talojen rakennustoiminnasta ja ylläpidosta vastaa Latokartanon 
pysäköinti oy, jonka alueen asuntoyhtiöt yhdessä omistavat.

Kesällä asukastalojen vakituinen toiminta jää tauolle. Taloja voi kuitenkin kesän aikana  
käyttää normaalisti. Kaaressa, Kiilassa ja Kunnossa on kesäkuussa koululaisten kesä-
leirejä. Lisätietoja kesän aikataulusta löytyy verkkosivuiltamme www.viikki.fi.

KUNTO – Liikunta- ja kuntoilutalo 
Leskirouva Freytagin kuja 10

Asukastalo Kunto on suunniteltu nimensä 
mukaisesti liikuntakäyttöön. Jumppasalissa 
voi harrastaa erilaisia pallopelejä, tanssia jne. 
Liikuntaa tarjoavat monet alan yritykset. Saliin 
voi varata yksityisvuoron. Kunnosta löytyy myös 
pieni kuntosali. 

LAVA – Esittävän taiteen talo
Biologinkatu 5

Lava on suunniteltu esittävän taiteen harras-
tusta ja esityksiä varten. Talo sopii hyvin myös  
tapahtumien ja juhlien pitopaikaksi. Lavassa 
on korkealaatuiset äänentoistolaitteet. Talosta 
löytyy myös kaksi hyvin varusteltua musiikki-
harjoitustilaa.

MOTTI – Ajopelien kunnostuspaikka
Von Daehnin katu 5

Motissa voi pestä ja korjata autoja, moottori-
pyöriä, polkupyöriä ym. Halliin mahtuu sisälle 
samanaikaisesti 4 autoa. Hallissa on auto-
nostimen ja työkalujen lisäksi nostolaite myös 
polkupyöriä varten. Motin kerhotila sopii 10-20 
hengen kokousten pitopaikaksi.

www.viikki.fifacebook.com/viikinasukastalot
WWW.HELSINGINSEURAKUNNAT.FI/MALMI

FB, IG @MALMINSEURAKUNTA 
P. 09 2340 4400, MA–PE KLO 9–15

kokoontuu to klo 18–19.30. Ei ennak-
koilmoittautumista. VIIKIN KIRKKO 
to 20.6., 27.6. ja 4.7. PIHLAJAMÄEN 
KIRKKO to 11.7., 18.7. ja 25.7. 

LEIRIT JA RETKET
n MONIKULTTUURINEN 
PERHELEIRI 17.–21.6. Valkealassa. 
Tietoa verkkosivuilla. Ilm. 26.5. 
mennessä, p. 09 2340 4400, 
malmi.srk@evl.fi.
n PIKNIK-PERHERETKI 4.7. Seu-
rasaareen to 4.7. klo 15.30–20. Ota 
halutessasi mukaan kiikarit, lintukirja 
ja omat eväät. Voit myös tuoda jotain 
yhteiseen piknikpöytään. Ilm. p. 09 
2340 4400, malmi.srk@evl.fi.
n ISÄ-LAPSI -LEIRI 26.–28.7. 
Siuntiossa. Isien, lasten ja isoisien 
leirillä yövytään teltoissa, kiipeillään, 
kokeillaan inkkarikanootteja, uidaan 
ja paistetaan nuotiolettuja. Hinta 30 
e/perhe, ikäsuositus yli 4 v. Tied. ja 
ilm. 12.7. mennessä p. 050 4444376.
n PERHERETKI MUSTASAAREEN 
la 10.8. klo 10–16 monikulttuurisille ja 
suomalaisperheille, jotka haluavat vir-
kistyä yhdessä. Tied. p. 09 2340 4530 .  
Ilm. p. 09 2340 4400, 
malmi.srk@evl.fi.

n MESSU Viikin kirkossa 
sunnuntaisin klo 10.  TORIMESSU 
26.5. Suvivirren sunnuntaina 
Latokartanon torilla su 26.5. klo 10. 

n KUOLLEIDEN KIRJA -KÄVELYT 
Malmin hautausmaalla joka kes-
kiviikko. Kokoontuminen hauta-
usmaakappelin edessä klo 18. Kai 
Sadinmaan kierroksia syksyyn asti, 
ei viikoilla 30 ja 31. Ilm. kai.sadin-
maa@evl.fi. Hautausmaapappi 
tavattavissa Malmin hautausmaal-
la arkipäivisin. Hautausmaa elää! 
-tapahtumaviikko 19.8–25.8. Ohjat-
tuja kävelyjä, konsertteja, ulkoilma-
elokuvanäytös.
n KUMMIN KAA -PÄIVÄ 2.6. Sun-
nuntaina 2.6. kummi ja kummilapsi 
saavat alennuksia kymmenissä 
eri käyntikohteissa, museoissa ja 
ruokapaikoissa  eri puolilla pääka-
punkiseutua mm. Flamingo Spa, 
Korkeasaari, SuperPark jne. 
Ks. kumminkaa.fi 
n MINIMUSIIKKI Viikin kirkolla ti 
30.7. ja 6.8. klo 9.45–10.30. Avoin mu-
siikkileikkihetki perheille. Ei ennak-
koilmoittautumista. 
n KESÄLAULAJAT Kesäisin toimi-
va kaikille avoin laulukuoro, joka 

ILOISET SUVILAULAJAISET
TV:sta tuttu Siina Hirvonen ja duo Taikaradio laulattaa 
ja leikittää lapsia, perheitä ja päivähoidon väkeä Pihla-
jamäen Kiillepuistossa to 23.5. klo 9.15 ja 10.15 ja Viikissä 

Viikkarin pihalla pe 24.5. klo 9.15 ja 10.15.  Sateen sattues-
sa Pihlajamäen ja Viikin kirkossa. Vapaa pääsy.

MALMIN SEURAKUNNAN KESÄ 2019 

Viikin kirjastossa tapahtuu 

 kaupunginkirjasto siirtyy touko-
kuussa uuteen kellutusjärjestelmään.
Tähän asti kirjastoihin tulevat palautuk-
set on aina lähetetty takaisin ”omistaja-
kirjastoon”. Kellutus tarkoittaa, että osa 
palautetusta aineistosta jääkin siihen kir-
jastoon, johon se palautetaan. 

Asiakkaalle kellutus näkyy esimerkiksi 
siten, että kirjaston valikoima voi muut-
tua ja vaihtua sen mukaan, mitä asiak-
kaat palauttavat minnekin. 

Kellutuksen kanssa samaan aikaan siir-
rytään myös varaushyllyjen uudenlaiseen 
järjestykseen. Noudettavat varaukset löy-
tyvät numeroiduista lokeroista, ja asiakas 
saa tiedon, mikä varaus hänellä on nou-
dettavana, ja minkä numeroisesta loke-
rosta varaus löytyy. 

 muistathan, että kirjasto siirtyy kesä 
aukioloaikoihin 1.6. alkaen.
Kesällä aukioloaikamme ovat ma–to 
klo 8–20 ja pe klo 8–18. Omatoimiaika 

arkisin klo 8–10. Viikonloppuisin olemme 
suljettuna. Talvi-aukioloaikoihin palataan 
12.8.alkaen.

 Tule mukaan suosittuun kirjaston 
kesäpajaan 4.–7.6. klo 13–15.
9–12-vuotiaille tarkoitetussa ilmaisessa 
kesäpajassa askarrellaan, tarinoidaan, 
pelataan ja tehdään kaikenlaista kesä-
kivaa. Ilmoittautumiset Viikin kirjastoon 
p. 09 310 85071.

 Taiteiden yönä 15.8. järjestämme taas 
koko perheen ohjelmaa. Seuraa ilmoitte-
luamme!

 Hae kirjastosta lukuvinkit kesäksi!
Kirjaston henkilökunta tekee vinkkilistan 
parhaista kesälukemisista. Lista löytyy kirjas-
tosta ja 1.6. alkaen kirjaston verkkosivuilla.

Viikin kirjasto sinisessä 
ympyrätalossa, Viikinkaari 11. 

www.helmet.fi/viikinkirjasto

Viikin 
Martat 
lopettivat
ViikiN Marttojen toiminta 
päättyi, kun yhdistys piti 
toisen lopettamiskokouk-
sensa 1.4.2019 Viikin kir-
kolla. Yhdistys ehti toimia 
15 vuotta, se perustettiin 
vuonna 2004.

Marttojen toiminta on valtakunnallisesti vilkasta, lähes joka kunnassa on toimintaa. Helsin-
gissä toimii lähes 40 Martta-yhdistystä, lähimpänä mm. Arabianrannassa, Herttoniemessä, Hert-
toniemenrannassa, Malmilla ja Myllypurossa.

Martat viettävät tänä vuonna toimintansa 120 v -juhlaa. Helmikuussa julkaistiin dosentti 
Ville Jalovaaran kirjoittama marttajärjestön historiateos On suurempi koti – Martat 120 vuotta 
(Otava).  – VO

Kuva: Virve Obolgogiani.
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lämpimästi tervetuloa kirjastoon  
myös kesällä!
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TeksTi ja kuva  Heikki Poroila

V iikki-Seuran johtokunnan kokouksessa 
tehtiin 25.4.2005 mikrohistoriallinen 
päätös, jolla taloudenhoitaja Anneli 

Poutiainen valtuutettiin ”kysymään Vii-
kin normaalikoulun rehtorilta, voiko Viikki-
Seura vielä osallistua tämän kevään stipen-
dien jakoon. Jos onnistuu, päätettiin myön-
tää viikkiläisille oppilaille kaksi 50 euron ja 
yksi 100 euron stipendi.” 

Kyllähän se Viikin norssille sopi ja vuonna 
2006 jatkettiin samalla periaatteella. Tässä 
vaiheessa seurassa vielä ajateltiin, että on 
meidän asiamme ohjata stipendien jaka-
mista edes jollain lailla. Päätökseen kirjat-
tiin halu antaa ”50 euroa viikkiläiselle perus-
koulun päättävälle kuudesluokkalaiselle, 
50 euroa viikkiläiselle yhdeksäsluokkalaiselle 
ja 100 euroa viikkiläiselle lukion päättävälle 
ylioppilaalle.”

Saimme koulun puolelta kuitenkin ystävälli-
sen vihjeen, että hyvää tarkoittanut tarkka 
jako-ohjeemme aiheuttaa ylimääräistä sää-
tämistä norssissa, jolla on perinteisesti ollut 
paljon erilaisia stipendejä. Otimme vinkistä 
kiinni ja seuraavina vuosina lahjoitimme 
ensin 200 ja sitten vuonna 2008 300 euroa 
ihan vaan ”Viikin normaalikoulun oppilaille” 
ja jätimme tarkemman jaon kokonaan kou-
lun asiantuntijoille. 

Viikki-Seuran motiivina ei missään vai-
heessa ollutkaan poimia yksittäisiä oppilaita 
stipendin saajiksi, vaan ajatuksena oli yhtei-
sen kylän hengessä antaa myös Viikki-Seuran 
puolelta kiitos koululaisille ja opiskelijoille. 
Ehkä siinä sivussa ajateltiin myös seuran saa-
van tällä lailla hitusen myönteistä huomiota. 

Norssin stipendipaljouden keskellä roolimme 
on tosin ollut aina varsin vähäinen.

Vuonna 2009 oltiin uudessa tilanteessa, kun 
normaalikoulun lisäksi Viikkiin oli lopultakin 
saatu avatuksi myös toinen koulu, Latokar-
tanon peruskoulu. Viikki-Seuran johtokunta 
päätti tässä vaiheessa antaa stipendirahaa 
molemmille, mutta lähinnä koulujen koko-
eron takia peruskoulu sai vain 100 euroa. 
Päätöstä tehtäessä kyllä jo jotkut arvelivat, 
ettei kouluja voi tällä lailla eri asemaan lait-
taa ja viitattiin myös siihen, että norssin oppi-
lailla oli vanhastaan paljon lahjoittajia. 

Meni kuitenkin vuosia, ennen kuin tasa-
arvoon päädyttiin. Vielä vuonna 2014 norssi 
sai 270 euroa ja peruskoulu 230 euroa. Tämä 
olikin suurin summa, mihin seuran talous 
venyi. Vuonna 2015 alkoi tasa-arvon kausi 

Viikin koulumaailmassa, mutta samalla pudo-
tettiin molempien koulujen saama summa 
200 euroon. Tällä linjalla on menty vuoteen 
2019 asti.

Neljäntoista vuoden aikana Viikki-Seura 
on lahjoittanut Viikin koulujen oppilaille 
yhteensä 5000 euroa. Stipendit on rahoitettu 
seuran jäsenten maksamista jäsenmaksuista. 
Lisäksi on aina silloin tällöin ostettu mainosti-
laa koululaisten omista lehdistä. 

Toivomme ja uskomme, että tällä rahalla 
on pieneltä osalta kannustettu viikkiläi-
siä koululaisia elämäntaipaleelleen. Peri-
aatteessa tiedämme, keille koulut stipen-
dejä ovat antaneet, mutta tätä tietoa ei ole 
haluttu minnekään kerätä, koska jokainen 
avustuksen saanut on ollut tasa-arvoisesti 
”yhteisen kylän jäsen”.

Taloudellista tukea koululaisille – 

Viikki-Seuran stipendien historiaa

latokartanon peruskoulun perustamistilaisuus v. 2007.

Vaadi välittäjältäsi enemmän.
Kutsu meidät Kotikäynnille.

Raija Sandhu
kiinteistönvälittäjä LKV

050 386 6661

Tiina Mikkola
kiinteistönvälittäjä LKV, YKV

044 722 4535

Niina Raatikainen
myyntineuvottelija

050 303 7636

Marja Canth
kiinteistönvälittäjä LKV

044 766 4000

Heidi Korpela
myyntisihteeri, LKV

050 386 6679

Ergin Gashi
myyntineuvottelija

040 835 5223

Carita Piippo
yrittäjä, LKV, YKV

0500 814 664

Aira Reinikka
kiinteistönvälittäjä LKV

050 431 9770

Hanne Perola
kiinteistönvälittäjä LKV

045 207 1441

Sanna Ramolli
kiinteistönvälittäjä LKV

050 302 0803

Tarja Pykäläinen-Kazan
kiinteistönvälittäjä LKV

040 835 5223

Kiinteistömaailma | Asuntoherttua Oy LKV

Herttoniemi
Linnanrakentajantie 4 B, 00810 Helsinki
Puh. 044 766 7700
herttoniemi@kiinteistomaailma.fi

Viikki
Viikinportti 2, 00790 Helsinki
Puh. 044 744 7100
viikki@kiinteistomaailma.fi

Laita ilmoitus 
Viikissä tapahtuu -lehteen! 
Ota yhteyttä 
Jussi Haapasaareen 
puh. 050 595 3233, 
jussihaapasaari@lahitieto.fi

Kuva © Virve Obolgogiani.

Tulevaisuuden  
kuusi

Helsingin yliopiston 
rakennuksen edessä 

agnes sjöbergin kadulla 
on pieni kuusen taimi. 

suomen tulevaisuuden 
kuusi istutettiin v. 2017 

suomen itsenäisyyden 
juhlavuonna. se on 

100 vuotta aiemmin eli 
vuonna 1917  

istutetun itsenäisyyden  
kuusen taimi.
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Viikin norssin abiturienttien lukiourakka ja ylioppilaskirjoitukset ovat takana. Kohta päässä komeilevat 
valkolakit, joiden saaminen on ollut esseiden, stressaavien koeviikkojen ja valvottujen öiden takana. 
Varmaa on, että lukiosta on jäänyt muistoksi paljon muutakin kuin pelkkää opiskelua.

Abiturienttien matka 
Kiljavalta hohtavaan valkolakkiin

O
tso Poikelinin, Isabella Lafi-
fin ja Janika Angelsolan 
edessä siintävät haaveet 
yliopistosta, mutta samalla 
mielen valtaa haikeus jät-

tää tutuksi tullut lukio taakseen. 
– Monista opettajista tuli lukion 

aikana tärkeitä keskustelukumppa-
neita, ja sain heiltä arvokkaita elä-
mänohjeita, kertoo Angelsola.

Viikissä lukio aloitetaan iloisin 
mielin Kiljavalla, jossa lukion ensim-
mäisen vuosikurssin opiskelijat 
tutustuvat toisiinsa toisen vuosikurs-
sin tutoreiden johdolla. 

– Kiljava ensimmäisen kerran 
lukion alussa ja toisen kerran itse 
tutorina ollessani jäivät mieleen 
positiivisina kokemuksina, kertoo 
Angelsola.

Myös perinteeksi muodostuneet 
Viikin norssin musikaalit jäivät Poi-
kelinin ja Angelsolan mieleen lukion 
kohokohtina. 

– Yhdessä tekeminen ja työhönsä 
antaumuksella suhtautuvat opetta-
jat tekevät musikaalista arvokkaan 
kokemuksen nuorelle, lukion aikana 
kolmeen musikaaliin osallistunut 
Poikelin kertoo.

”POSiTiiViSUUS  
PUUrTAESSA KAnTAA jO 
PiTKällE”

Lukio on yleissivistävää koulutusta, 
jossa opiskelu tulee ennen hauskan-

pitoa. Monet pitävät lukiota elä-
mänsä parhaana aikana opintojen 
rankkuudesta huolimatta. 

Helsingin Sanomissa 29.4. jul-
kaistu juttu paljastaa huolestuttavia 

asioita lukiolaisen arjesta: osa lukio-
laisista on niin stressaantuneita, 
että heitä ahdistaa ja itkettää joka 
päivä. Juttu on kirjoitettu yli yhdek-
sän keskiarvon lukioissa opiskele-
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Otso Poikelin ja Isabella  
Lafif Hairsprayn 

pyörteissä.

H
uhtikuun toinen viikko 
oli varmasti yksi merkit-
tävistä hetkistä Helsin-
gin yliopiston Viikin nor-
maalikoulun kunnioitet-

tavan pitkässä 150-vuotisessa his-
toriassa. Koulumme juhlavuoden 
kunniaksi oli järjestetty useita hie-
noja ja mieleenpainuvia tilaisuuksia.

Mielenkiintoisissa päivänavauk-
sissa kerrottiin koulun vaiheikkaasta 
historiasta, puhujiksi oli pyydetty 
koulumme entisiä oppilaita. Kuu-
limme esimerkiksi koulunkäynnistä 
sota-aikana, ja yhtenä päivänä esi-
teltiin myös Viikin normaalikoulun 
vasta ilmestynyttä historiikkia.

Keskiviikkona 10.4. saimme naut-
tia kauniisti katetusta ja mauk-
kaasta juhlalounaasta, ja juhlaviikon 

150 vuotta myöhemmin
Viikin normaalikoulussa nähtiin huhtikuussa vanhoja koulupukuja, pitkiä hameita 
ja karttakeppejä. Auditoriossa tavattiin norssin entisiä oppilaita sekä räpin että 
vanhemman kirjallisuuden parissa, ja kouluruokalassa istuttiin omien luokkien sijaan 
alakoululaisten seurassa. Mitä koulussa siis oikein tapahtui?

kruunasi torstaina järjestetty koko 
koulun juhla. Juhlassa oli hienoja 
puheita, ja mieleenpainuvia musiik-
kiesityksiä tarjosivat koulumme 
entiset oppilaat, kuten räppäri 
Matti8, ja oppilaiden vanhemmat.

Torstain juhlaan kuului myös työ-
pajatyöskentelyä, jossa yläkoulun 
ja lukion oppilaat tekivät tekstiili-
taideteosta yhdessä alakoululaisten 
kanssa. Emme malta odottaa, että 
oppilaiden yhteistyössä tekemät 
työt yhdistetään yhdeksi isoksi tai-
deteokseksi, joka erivärisine raitoi-
neen kuvastaa koulumme logoa.
VAnhAn AjAn  
KOUlUPäiVä

Perjantaina 12.4. saimme autentti-
sen kokemuksen siitä, millaista kou-
lunkäynti on entisaikoina ollut. 
Useat opettajat olivat pukeutuneet 

teemaan sopivasti vanhanaikaisiin 
vaatteisiin ja pitivät myös oppitun-
teja hieman tavallisesta poikkea-
vaan tapaan. Hanna Ylönen ja Inkeri 
Sutela kertoivat omista oppitunneis-
taan ja vaatteistaan. 

– Nämä vaatteet eivät oikeasti ole 
vanhoja, paljastaa Inkeri. – Kun opis-
kelin tohtoriksi, tarvitsin mustat 
vaatteet ja hankin nämä. Myöhem-
min vaatteita on tullut käytettyä 
myös esimerkiksi hautajaisissa. 

– Minä taas yhdistelin kaapista 
löytämiäni vaatteita ja sain niistä 
aikaan vanhanaikaisen asun. Nämä-
kään vaatteet eivät siis ole oikeasti 
vanhoja, kertoo Hanna.

Asujen lisäksi vanhan ajan kou-
lupäivä näkyi jonkin verran myös 
Inkerin ja Hannan oppitunneilla. 

– Luokassamme kaikkien oppilai-

den kynnet tarkastettiin, laulettiin 
Jääkärinmarssi ja minua kutsuttiin 
maisteri Ylöseksi. Muuten yhteis-
kuntaopin tunti oli aika normaali, 
Hanna kertoo.

Inkerikin kertoo: – Oppilaat seisoi-
vat vastatessaan, rippikoulun käy-
neitä kutsuttiin sukunimellä ja kyn-
net tarkistettiin myös meidän tun-
nillamme. Minua kutsuttiin lehtori 
Sutelaksi.

Erilaisen koulupäivän pääsivät 
kokemaan yläkoululaisten ja lukio-
laisten lisäksi alakoululaiset. 9-vuo-
tias Vilho kertoi innokkaasti siitä, 
millaista oli kokea koulupäivä van-
hojen tapojen mukaan:

– Meidän piti kutsua opetta-
jaamme maisteri Rannaksi, ja se oli 
katastrofi, jos nimitteli jotain etuni-
mellä. Saimme kokeilla mustekynillä 

kirjoittamista, ja liikkatunnilla hölk-
käsimme patarummun tahtiin.

– Koulupäivä oli aika hauska ja 
erilainen. Vähän oudolta tuntui kui-
tenkin se, että tytöt ja pojat eivät 
kuulemma saaneet leikkiä keske-
nään. Meidän opettaja luki tämän 
pitkästä listasta, jossa oli van-
hoja koulun sääntöjä, hämmäste-
lee Vilho.

Ikimuistoinen juhlaviikko toi kou-
luun tuulahduksen menneestä ja 
koulumme hienosta ja monivaihei-
sesta historiasta. Mitenköhän koulu-
amme juhlitaan 150 vuoden päästä?

TeksTi  Nuppu Kaidesoja ja Pihla Koski Järvinen, 
Helsingin yliopiston viikin normaalikoulun 8B-luokan oppilaat

kuvat :Pihla Koski Järvinen.

vien lukiolaisten vastausten perus-
teella, ja mukana on myös Helsingin 
yliopiston Viikin normaalikoulu.

– Olin yllättynyt lukion aiheutta-
masta stressistä tai oikeastaan siitä, 
että sitä ei ollut yhtä paljon kuin 
yläasteella, jolloin koulunkäynnissä 
tuntui olevan kyse elämästä ja kuo-
lemasta, kertoo Isabella Lafif.

– En stressannut lukion aikana 
kovasti, ennemminkin vasta kirjoi-
tusten lähestyessä. Päätin, että kaik-
kiin aineisiin ei ole pakko panostaa 
täysillä, toteaa Otso Poikelin. 

– Positiivisuus puurtaessa kantaa 
jo pitkälle.

PElTOjEn KESKElTä 
KOhTi UnElMA-AlAA

Lukio on nuorelle kasvamisen 
ja oman itsensä etsimisen aikaa. 
Samalla opiskelijoilla on aikaa miet-
tiä, mikä itseä kiinnostaa ja mistä 
oma ala voisi löytyä. Janika Angel-
sola löysi lukioaikana oman haave-
alansa: – Yhteishaussa hain Helsin-
gin yliopistoon opiskelemaan, ja 
haaveenani ovat äidinkielen ja kir-
jallisuuden opinnot, sillä ruotsi, 
äidinkieli ja saksa olivat lukiossa 
minulle mieluisimpia aineita.

Isabella Lafif on tyytyväinen 
lukiovalintaansa: – En olisi voinut 
valita parempaa mahdollista  
lukiota.

TeksTi  Piitu Hernesniemi, 
Helsingin yliopiston viikin normaalikoulun lukiolainen
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VIIKKI-SeUrA ON 
SITOUTUMATON, KAIKILLe AVOIN 
KAUPUNgINOSAYHdISTYS,  
JONKA TOIMIALUeeNA ON  
VIIKKI-LATOKArTANO. 

JäseNiksi ovat tervetulleita kaikki Viikin 
asioista kiinnostuneet. Tule sinäkin 
mukaan, aktiiviseksi tai vain tukijäseneksi. 
Jäsenmaksu on vain 15 euroa vuodessa, 
tukijäseniltä 25 euroa.

Viikki-seura toimii kaikkien viikkiläisten 
yhteisenä äänenä, oli sitten kyseessä 
liikenne, nuoriso, liikunta, sosiaali- ja 
terveyspalvelut tai pientä taloudellista 
tukea tarvitseva paikallinen hanke.

kaikissa seuraan liittyvissä 
asioissa voit ottaa yhteyttä puheen- 
johtaja Riitta Korhoseen (riittakorhonen3@
gmail.com) tai Heikki Poroilaan  
(heikki.poroila@gmail.com).

https://viikkiseura.fi

Liity 
Viikki-

Seuraan!

Tule
Viikki-
Seuraan!

Viljelykausi on alkanut 

ViikiN viljelypalstoille on edelleen 
pitkät jonot. Viikki-Seuran 
palstajaos käykin kesäkuun alussa 
tarkistamassa, että viljely on aloitettu 
kaikilla palstoilla. Hoitamattomien 
palstojen sopimukset irtisanotaan 
ja palstat annetaan seuraaville 
jonottajille.

JoTkuT viljelijät arvostelevat sitä, 
että palstoja on myös ei-viikkiläisillä. 
Mutta edellytyksenä on vain, 
että viljelijä on helsinkiläinen. 
Kaikkialla ei edes ole palstoja. Osa 
viljelijöistä hoitaa palstojaan yhdessä. 

Kenelläkään ei ole kahta palstaa, 
vahvistaa Viikki-Seuran palstajaoksen 
vastaava Veijo Mickelsson. – VO

Kuvat: Rasoul Khorram

 tietoa kerhosta ja sen toiminnasta saa 
kuukausikokouksissa, Viikki-seuran netti-
sivulta ja asukastalojen ilmoitustaululta tai 
sähköpostitse: viikin.seniorikerho@viikki.fi.

Aktiiviset 
seniorit 
kesätauolle
Viikin seniorikerholaiset ovat 
tänäkin keväänä kokoontuneet joka 
kuukauden 3. keskiviikkona. 

oHJelmassa on ollut esitelmiä mm. kir-
jallisuudesta, etunimistä, ravitsemuk-
sesta ja sukututkimuksesta. Ja tietysti 
olemme juoneet kahvia ja nauttineet 
itsetehdyistä herkuista. Näihin tapaa-
misiin osallistui senioreita asukastalo 
Kaaren täydeltä.

Tiistaisin olemme käyneet yhdessä 
1–2 tunnin kävelyretkillä etupäässä Vii-
kin alueella, välillä myös kauempana, 
mm. Uspenskin katedraalissa. Noin 20 
hengen ryhmänä kävimme katsomassa 
Tapanilan Työväen Näyttämöllä ”Setä 
Tuomon tupa” -teatteriesitystä. Kevät-
kausi päätetään musiikinopettaja Laura 
Bergin kevätkonsertilla 15.5. klo 13–15 
asukastalo Kaaressa.

syksyllä seniorikerho aloittaa toimin-
nan syyskuun alussa. Toimikunta on 
pyrkinyt löytämään kiinnostavia aiheita 
keskiviikkotapaamisiin. Monipuolinen 
ohjelma julkaistaan toukokuun puo-
livälin jälkeen. Lisäksi retkeilemme 
yhdessä ja tiistaikävelyt jatkuvat.

HyVää kesää Viikin seniori kerhon 
puolesta

Tapio Rantanen

Vedenkorennot-vartio sytyttää nuotiota.  
nyt nousee vasta huuru suusta, mutta pian jo rätisee tuli!

Kuvat: Mikael Niku.

Partiolaiset kilpailivat
Viikin nurmet täyttyivät partiolaisista huhtikuun toisena torstaina, kun Viikin Vesikkojen 
partiolaisryhmät kokoontuivat ottamaan toisistaan mittaa partiotaidoissa. 

TeksTi  Salla Keihänen

Jo periNTeeksi muodostunut Vivellys on 
Vesikoiden oma partiotaitokisa, jossa 
kilpailtiin tällä kertaa muun muassa laa-
vun pystytyksessä, suunnistuksessa ja 
risuluudan teossa. Pisteitä haalittiin niin 
nopeudesta kuin huolellisuudestakin. 
Kullekin ikäryhmälle oli laadittu sopi-

van vaativat tehtävät, ekaluokkalai-
sista sudenpennuista aikuisiin konkarei-
hin saakka.

Etukäteen paljastetusta tehtäväluet-
telosta löytyivät arvoitukselliset rastien 
nimet, mutta ei sen tarkempaa kuva-
usta. Juhannustaiaksi nimetty rasti pal-

jastui tehtäväksi erotella syötävät kas-
vit myrkyllisistä. Haalean pinkki kukinto, 
kapeat lehdet, pitkä varsi. Syödäänkö 
vai jätetäänkö metsään? Kyllä, maito-
horsma kelpaa ruoaksi. Kenties muka-
vin homma oli letturastin tuomareilla. 
Heidän tehtävänään oli nuotiolettu-

jen maistelu. Tuotosten ulkoasu vaihteli, 
mutta maku oli hyvä!

Kisan jälkeen Vesikoita hyöri nur-
mella siivoten ja pakaten kisavarus-
teita kokoon. Taitavimmiksi osoittautu-
neet ryhmät palkitaan Viikin Vesikoiden 
kevätjuhlassa toukokuussa.

Sudenpennut 
seuraavat 

palkintotikkarit 
suussa, miten 

Vihtaveikkojen 
lätynpaisto 

sujuu.

Seikkailijoiden 
popparit hiukan 

kärähtivät.

Pisteitä 
haalittiin niin 

nopeudesta kuin 
huolellisuudestakin. 


